
Město Kyjov

Redakční výbor Kyjovských novin

Zápis z jednání č. 1/2024

Datum konání: 23. 10. 2024

Místo konání: salonek tajemníka

Přítomni: (viz prezenční listina) Mgr. Michaela Moudrá,

Bc. Alena Truschingerová, Bc. Šárka Krakovská, Ing. Jiří Bayer,
Otakar Matula, Mgr. Ivo Pojezný, Irena Kudelová, Michal Judas,
Michael Hunkař

Omluveni: -

Neomluveni: -

Hosté: Daniel Čmelík, Miroslav Pechura

Zapisovatel: Mgr. Denisa Pelikánová

Ověřovatel: Bc. Alena Truschingerová

Čas jednání: 17:00 - 18:00

Program jednání:

● Zahájení jednání
● Výběrové řízení na dodavatele novin
● Rubriky
● Závěr a určení termínu dalšího jednání redakčního výboru

Průběh jednání:

1. Zahájení jednání

Předsedkyně redakčního výboru Mgr. Michaela Moudrá zahájila jednání a oznámila, že
složení nově vzniklého výboru sestává z členů bývalé redakční rady. Sdělila však, že dle
nových pravidel Kyjovských novin nemůže být členem místostarosta města Daniel Čmelík,



nahradil jej Michael Hunkař. Následně ve stručnosti představila program jednání výboru,
zapisováním setkání pověřila Mgr. Denisu Pelikánovou a jako ověřovatelku navrhla Bc.
Alenu Truschingerovou, která souhlasila.

2. Výběrové řízení na dodavatele novin

Předsedkyně sdělila, že byl výbor informován tajemníkem úřadu o plánovaném ukončení
spolupráce s dosavadním dodavatelem Kyjovských novin, jehož posledním dílem bude
lednové vydání. Oznámila, že bylo nastíněno znění výběrového řízení, přičemž tajemník
úřadu čeká na stanovisko výboru.

Daniel Čmelík se ujal slova a sdělil, že výběrové řízení bude dle pravidel Kyjovských novin
vyhlášeno. Možností však dle něj zůstává, že v případě nepřihlášení žádného kompetentního
uchazeče se redakční činností bude zabývat mluvčí úřadu Mgr. Denisa Pelikánová.
Předsedkyně souhlasila, že nejlepší variantou je vytvářet noviny přímo na radnici, a že by
odpovědnou redaktorkou mohla být mluvčí města.

Členové výboru následně diskutovali formu výběrového řízení, zda by mělo cílit opět na
dodavatele - firmu či jednotlivce - redaktora. Výbor se usnesl, že ideální variantou je tvorba
novin přímo z radnice, ať už rukou mluvčí či jiného redaktora, který by vzešel z výběrového
řízení.

3. Rubriky

Předsedkyně výboru požádala členy, aby zhodnotili dosavadní rubriky a přednesli své návrhy
na rubriky nové. Navrhla do novin zakomponovat více informací z kyjovské historie s
odkazem na digitalizovanou kroniku města. Členové výboru následně diskutovali možnost
většího zapojení čtenářů. Předsedkyně by uvítala větší zapojení občanů a přidání zábavné a
soutěžní sekce novin (křížovky, osmisměrky).

Michal Judas navrhl, aby se v novinách objevovala tvorba jednorázových přispěvatelů, načež
reagoval současný redaktor Miroslav Pechura, že se již podobné výzvy směrem k občanům
vyhlašovaly, avšak bez větší odezvy.

Daniel Čmelík navrhnul systematizovat příspěvky ze škol do jedné strany, načež reagoval
současný redaktor novin Miroslav Pechura. Příspěvků ze škol dle něj přichází každý měsíc
jiné množství, rozmístit tak tyto informace pokaždé na jednu stranu by bylo velmi obtížné. V
souvislosti s příspěvky ze školství poukázal Otakar Matula na nutnost připojení poutavých
fotografií.

Dále předsedkyně navrhla úpravu rubriky “Farní okénko”, která má dle členů výboru místo
spíše ve farních listech. Daniel Čmelík navrhnul, aby se tato rubrika zpestřila střídáním
autorů. Plnit by ji mohli střídavě současný dopisovatel děkan kyjovský Pavel Stuška a farář
Českobratrské církve evangelické v Kyjově Emil Hankovský.



Členové výboru zdůrazňovali důležitost informací z úřadu a činnosti technických služeb,
přičemž předsedkyně vyzdvihla povedené listopadové okénko technických služeb. Otakar
Matula dále požádal o zařazení více výstupů ze zasedání zastupitelstva města, načež Ing. Jiří
Bayer požádal o větší informovanost ze zasedání rady města.

Na závěr se diskutovalo téma fotografií v novinách, jejichž četnost a pestrost by měla být dle
výboru větší. Otakar Matula zdůraznil především téma “bolavé” titulní strany. Následně
navrhnul, aby se diskutovaná témata zařadila do zadání výběrového řízení.

4. Závěr a určení termínu dalšího jednání redakčního výboru

Předsedkyně výboru Mgr. Michaela Moudrá na závěr shrnula usnesení výboru na vypsání
výběrové řízení na jednotlivce - redaktora. Ke zvážení dala možnost snížení počtu výtisků,
jelikož dle ní spousta občanů dlouhodobě noviny nečte a pouze je pohazuje po okolí. Bc.
Alena Truschingerová byla požádána, aby do příštího setkání sepsala návrh tematických
okruhů. Termín příštího jednání byl stanoven na středu 27. listopadu, kdy již bude k dispozici
náhled dalšího vydání Kyjovských novin.

Zapsala: Mgr. Denisa Pelikánová

Ověřila: Bc. Alena Truschingerová


